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PROTOKÓŁ NR 85/2022 

z LXXXV SESJI RADY MIEJSKIEJ GÓRY KALWARII 

odbytej w dniu 21 grudnia 2022r. 

 

LXXXV sesja Rady Miejskiej Góry Kalwarii odbyła się w Ośrodku Kultury w Górze Kalwarii, przy 

ul. Porucznika Jana Białka 9. 

Szczegółowy przebieg obrad przedstawia nagranie z sesji. 

 

Linki do nagrań: 

https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/32676/sesja-rady-miejskiej-g%C3%B3ry-kalwarii-nr-

lxxxv-w-dniu-21-grudnia-2022-godz-1430.htm 

 

Punkt 1. Otwarcie LXXXV sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa o godzinie 14:30 otworzyła 

LXXXV sesję Rady Miejskiej. Poinformowała, że obrady są transmitowane i utrwalane za 

pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk, a nagranie z obrad będzie udostępnione w 

Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy. Ponadto poinformowała o 

konieczności stosowania zasad wynikających z przepisów o ochronie danych osobowych. 

Następnie po potwierdzeniu przez radnych obecności w systemie eSesja stwierdziła 

prawomocność obrad.  

 

W posiedzeniu udział wzięło 19 radnych. 

Obecni: 

1. Zbigniew Adamczyk 

2. Łukasz Baran 

3. Monika Bolek 

4. Aleksandra Fedynicz-Komosa 

5. Jacek Gliński 

6. Teresa Jędral 

7. Wojciech Kochański 

8. Szymon Krupa (od godz. 14:47)  

9. Beata Mika 

10. Bożena Molak (od godz. 14:33) 

11. Zenon Nadstawny 

12. Beata Polaczyńska 

13. Andrzej Posiewka 

14. Jakub Rącz 

15. Jan Rokita 

16. Iwona Szymańska 

17. Tomasz Ura 

18. Urszula Wroniewicz 

19. Rozalia Zdulska 

Nieobecni: 

1. Jan Jarosz 

2. Czesława Iwona Książek 

https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/32676/sesja-rady-miejskiej-g%C3%B3ry-kalwarii-nr-lxxxv-w-dniu-21-grudnia-2022-godz-1430.htm
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W załączeniu do protokołu: 

-lista obecności radnych wraz z raportem obecności radnych wygenerowanym z systemu 

eSesja załącznik nr 1;  

-lista obecności przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych gminy 

załącznik nr 2;  

-lista obecności gości załącznik nr 3. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa powitała: Radnych Rady Miejskiej, 

Burmistrza Arkadiusza Strzyżewskiego wraz z zastępcą Mateuszem Bajem, Sekretarza Piotra 

Walczaka, Skarbnika gminy Ewę Sobiepanek, pracowników urzędu, kierowników jednostek 

podległych gminie, mieszkańców. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa przedstawiła porządek obrad. 

1. Otwarcie LXXXV sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad.  

3. Sprawozdanie burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

4. Informacja o zgłoszonych żądaniach, o których mowa w art. 36 ust. 1-3 i ust. 5 oraz 

wydanych decyzjach, o których mowa w art. 37 ust. 6 i 7 ustawy z dnia 23 marca 2003 r. 

o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 

5. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży zabudowanej nieruchomości, oznaczonej jako działka 

nr 112/2, położonej w gminie Góra Kalwaria, w obrębie Sierzchów  

6. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy dzierżawy na okres 10 lat, nieruchomości gruntowej, oznaczonej jako 

działka nr 69/11, położonej w Górze Kalwarii w obrębie 05-01, stanowiącej własność Gminy 

Góra Kalwaria. 

7. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy dzierżawy na okres 10 lat, nieruchomości gruntowej, oznaczonej jako 

działka nr 69/12, położonej w Górze Kalwarii w obrębie 05-01, stanowiącej własność Gminy 

Góra Kalwaria. 

8. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy dzierżawy na okres 10 lat, nieruchomości gruntowej, oznaczonej jako 

działka nr 268/38 i 268/40, położonej w miejscowości Baniocha, w obręb 0003, stanowiącej 

własność Gminy Góra Kalwaria. 

9. Projekt uchwały w sprawie ustalenia cen biletów i opłat w przewozie autobusami 

w publicznym transporcie zbiorowym organizowanym przez Gminę Góra Kalwaria. 

10. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług 

publicznego transportu zbiorowego w transporcie drogowym.  

11. Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2023 rok. 

12. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia "Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Góra 

Kalwaria na lata 2022 – 2025 z perspektywą do roku 2028". 

13. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 

gminy Góra Kalwaria na lata 2022–2031.  
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14.  Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2022 rok.  

15. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wydatków, które nie wygasają z końcem roku 

budżetowego 2022.  

16.  Projekt uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Góra Kalwaria 

na lata 2023-2033:  

a) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej;  

b) informacja burmistrza o wprowadzonych poprawkach do wieloletniej prognozy 

finansowej, dyskusja nad nimi oraz ich przegłosowanie;  

c)  odczytanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 

uwzględniającej przegłosowane poprawki, 

d) głosowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Góra Kalwaria na lata 2023–2033.  

17. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2023 rok:  

a) odczytanie opinii Komisji Finansów i Rozwoju;  

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej;  

c) informacja burmistrza o wprowadzonych poprawkach do projektu budżetu, dyskusja 

nad nimi oraz ich przegłosowanie;  

d) odczytanie projektu uchwały budżetowej uwzględniającej przegłosowane poprawki;  

e) głosowanie projektu uchwały budżetowej. 

18. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku w sprawie nadania obwodnicy Góry 

Kalwarii imienia „Czesława Miłosza”. 

19. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji  w sprawie uroczystego uczczenia 100. 

rocznicy uchwalenia pierwszej - Polskiej Republikańskiej Konstytucji (Konstytucji Marcowej) 

z 1921/22 r. 

20. Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie dokonania 

poprawek lub uzupełnienia protokołu nr LXXXII/2022 z nadzwyczajnej sesji z dnia 

18.11.2022 r., protokołu nr LXXXIII/2022 z nadzwyczajnej sesji z dnia 24.11.2022 r., oraz 

protokołu nr LXXXIV sesji z dnia 30.11.2022r.  

21. Sprawy różne:  

a) pytania mieszkańców i odpowiedzi,  

b) pytania radnych i odpowiedzi,  

c) wolne wnioski,  

d) informacje.  

22. Zamknięcie LXXXV sesji Rady Miejskiej.  

 

Zawiadomienie o zwołaniu sesji w trybie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym wraz z 

porządkiem obrad stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

3. Sprawozdanie Burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

Szczegóły sprawozdania z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria w okresie od 

30 listopada 2022 r. do 21 grudnia 2022 r. 

 

I. Wykaz podjętych zarządzeń: 

1. ORG.0050.209.2022 18.11.2022 
w sprawie zmian planu jednostek budżetowych Gminy 

Góra Kalwaria na 2022 rok 
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2. ORG.0050.210.2022 18.11.2022 

 w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego  

w ramach zadania pod nazwą: "Budowa kulturalnej 

ścieżki rowerowej - etap I" 

3. ORG.0050.211.2022 18.11.2022 

w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego 

 w ramach zadania pod nazwą "Porządkowanie terenu 

działki gminnej nr 116/2 w Cendrowicach poprzez 

utwardzenie kostką" 

4. ORG.0050.212.2022 21.11.2022 w sprawie zmian w budżecie 

5. ORG.0050.213.2022 21.11.2022 
w sprawie zmian planu jednostek budżetowych Gminy 

Góra Kalwaria na 2022 rok 

6. ORG.0050.214.2022 21.11.2022 
w sprawie przekazania informacji niezbędnych do 

opracowania projektów planów finansowych 

7. ORG.0050.215.2022 22.11.2022 

w sprawie przejęcia lokalu użytkowego o pow. 96,87 

m2, znajdującego się w Górze Kalwarii przy  

ul. Dominikańskiej 14/18, położonego na działce 

ewidencyjnej nr 14/2, obr. 6-01, stanowiącego 

własność gminy Góra Kalwaria, objętego księgą 

wieczysta nr KW WA5M/00268600/4 

8. ORG.0050.216.2022 28.11.2022 
w sprawie zmian planu jednostek budżetowych Gminy 

Góra Kalwaria na 2022 rok 

9. ORG.0050.217.2022 28.11.2022 

w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego  

w ramach zadania pod nazwą „Rozbudowa placu 

zabaw w Wincentowie” 

10. ORG.0050.218.2022 29.11.2022 
w sprawie zmian planu jednostek budżetowych Gminy 

Góra Kalwaria na 2022 rok 

11. ORG.0050.219.2022 30.11.2022 

w sprawie powołania Komisji Rekrutacyjnej do 

przeprowadzenia naboru na wolne stanowisko 

urzędnicze- podinspektora/inspektora ds. księgowości 

budżetowej 

12. ORG.0050.220.2022 01.12.2022 w sprawie zmian w budżecie 

13. ORG.0050.221.2022 01.12.2022 
w sprawie zmian planu jednostek budżetowych Gminy 

Góra Kalwaria na 2022 rok 

14. ORG.0050.222.2022 02.12.2022 

w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego 

 w ramach zadań pod nazwą „Budowa kanalizacji 

sanitarnej we wsi Czersk ul. Przyborowie i przyległe 

ulice” oraz „Budowa kanalizacji sanitarnej przy ul. 

Wojska Polskiego w miejscowości Góra Kalwaria  

do miejscowości Czersk (zamek) – etap II Czersk” 

15. ORG.0050.223.2022 09.12.2022 

w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego  

w ramach zadania pod nazwą „Budowa oświetlenia 

ulicznego ul. Wąskiej w Czachówku”. 

16. ORG.0050.224.2022 12.12.2022 

w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego  

w ramach zadania pod nazwą „Budowa oświetlenia 

ulicznego w Wojciechowicach" 

17. ORG.0050.225.2022 12.12.2022 w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego  
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w ramach zadania pod nazwą „Budowa oświetlenia 

ulicznego przy ul. Puławskiej w Baniosze”. 

18. ORG.0050.226.2022 12.12.2022 

w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego  

w ramach zadania pod nazwą „Budowa oświetlenia 

ulicznego w Buczynowie” 

19. ORG.0050.227.2022 12.12.2022 

w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego  

w ramach zadania pod nazwą „Budowa oświetlenia 

ulicznego w Karolinie” 

20. ORG.0050.228.2022 14.12.2022 

w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego  

w ramach zadania pod nazwą „Remont ul. Mariańskiej 

w Górze Kalwarii” 

21. ORG.0050.229.2022 14.12.2022 

w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego  

w ramach zadania pod nazwą „Budowa 

automatycznej bramy przesuwnej na plac zabaw  

w Czaplinku” 

 

II. Kalendarium spotkań, wydarzeń 

Tydzień 48 (28.11-04.12) 

- udział w obchodach Dnia Osób Niepełnosprawnych organizowanych przez Samorządowe 

Przedszkole Integracyjne w Ośrodku Kultury w Górze Kalwarii 

- udział w turnieju tenisa stołowego i kiermaszu świątecznym w Szkole Podstawowej w 

Kątach 

- udział w kiermaszu świątecznym w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Cendrowicach 

- udział w Kiermaszu Bożonarodzeniowym organizowanym na rynku w Górze Kalwarii oraz 

uroczyste odpalenie choinki 

Tydzień 49 (05.12-11.12) 

- wizyta w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w celu 

podpisania umowy na dofinansowanie modernizacji oświetlenia w gminie Góra Kalwaria 

- udział w szkoleniu oraz warsztatach organizowanych dla Młodzieżowej Rady Gminy  

- udział w debacie społecznej na temat bezpieczeństwa organizowanej przez Komisariat 

Policji w Górze Kalwarii 

- spotkanie z przedstawicielami chóru Vox Symfonia w sprawie 20-lecia działalności 

- spotkanie z przedstawicielem Parafii w Górze Kalwarii w sprawie remontu ogrodzenia 

Kościoła „Na górce” oraz pozyskania środków zewnętrznych  

- wizyta w Urzędzie Miasta i Gminy Piaseczno w sprawie nowego przebiegu drogi 724  

- wizyta przedstawicieli Gminy oraz radnych Rady Miejskiej w biogazowni wybudowanej 

przez Uniwersytet Przyrodniczy w Poznaniu 

- udział w spotkaniach świątecznych z Cechem Rzemiosł Różnych i Handlu, Zespołem 

Obsługi Placówek Oświatowych oraz seniorami z Baniochy 

- udział w mikołajkowych spotkaniach organizowanych przez Szkołę Podstawową w 

Brześcach, OSP Pęcław, KGW Wincentowianki w Czaplinie oraz sołectw Sobików i 

Cendrowice w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Cendrowicach  

- udział w kiermaszu oraz spotkaniu świątecznym w Warsztatach Terapii Zajęciowej w Górze 

Kalwarii 

- udział w zebraniu sołeckim sołectwa Solec 
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Tydzień 50 (12.12-18.12) 

- spotkanie z przedstawicielem Mazowieckiego Oddziału Doradztwa Rolniczego w sprawie 

otwarcia punktu doradczego dla rolników w Górze Kalwarii 

- udział w Gali Stypendia Burmistrza organizowanej dla uzdolnionych dzieci z gminy Góra 

Kalwaria 

- spotkanie z przedstawicielem firmy Ścieki polskie w sprawie wdrożenia nowych przepisów 

prawa wodnego na terenie gminy 

- spotkanie z prezesem fundacji Kazimierza Górskiego oraz przedstawicielami szkoły w 

Czaplinku w sprawie rozbudowy szkoły  

- udział w uroczystym wręczeniu nagród laureatom konkursu „Nie bądź zielony” 

organizowanego przez szkołę podstawową w Brześcach 

- spotkanie z firmą Appol w sprawie kanalizacji w Potyczy 

- udział w gminnym spotkaniu wigilijnym 

- udział w spotkaniach świątecznych z Uniwersytetem Trzeciego Wieku, Komendą Powiatową  

Policji, Zakładem Gospodarki Komunalnej, Polskim Związkiem Emerytów, Rencistów i 

Inwalidów, Gminną Biblioteka Publiczną, klubem Senior+ Wisełka, OSP Czaplinek, 

Związkiem Żołnierzy Wojska Polskiego, Towarzystwem Miłośników Góry Kalwarii i Czerska, 

OSP Góra Kalwaria, OSP Pęcław, OSP Wojciechowice  oraz Kołem Łowieckim „Powiśle” 

- otwarcie Festiwalu Kolęd i Pastorałek w Ośrodku Kultury 

- wizyta w Przedszkolu Samorządowym w Baniosze, uroczyste jasełka 

- wizyta w Szkole Podstawowej w Baniosze, koncert, kiermasz oraz spektakl 

bożonarodzeniowy 

- udział w mikołajkowych spotkaniach organizowanych przez sołectwo Czaplinek oraz KGW 

Pęcławianki 

Tydzień 51 (28.11-30.11) 

- udział w uroczystości nadania nauczycielom z naszej gminy stopnia nauczyciela 

mianowanego  

- udział w świątecznym spotkaniu burmistrzów Metropolii Warszawskiej 

- wizyta w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w celu 

podpisania protokołu rozliczenia dotacji na przebudowę ul. Krótkiej w Cendrowicach 

- udział w spotkaniach świątecznych zespołu Urzeczeni, Ośrodka Sportu i Rekreacji oraz 

Administracji Budynków Komunalnych 

- udział w konsultacjach społecznych dotyczących opracowania Strategii Rozwoju Gminy 

- udział w Sesji Rady Miejskiej  

III. Inwestycje rozpoczęte 

- brak 

IV. Inwestycje zakończone 

- budowa kanalizacji sanitarnej w m. Czersk. 

- budowa oświetlenia ul. Puławskiej w Baniosze. 

- budowa oświetlenia ulicznego w Wojciechowicach. 

- budowa oświetlenia ulicznego ul. Wąskiej w Czachówku. 

- budowa oświetlenia w Buczynowie. 

- budowa oświetlenia ulicznego w Karolinie. 

- budowa automatycznej bramy przesuwnej na plac zabaw w Czaplinku. 
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V. Stan zatrudnienia 

- Urząd Miasta i Gminy – 96 osób 

- Straż Miejska – 6 osób 

- OSP – 4 osoby 

- ZOPO – 15 osób 

- OPS – 36 osób + 2 osoby finansowane z PUP 

- Biblioteka – 10 osób 

- Ośrodek Kultury –  22 osoby 

- OSiR - 48 osób + 3 osoby finansowane z PUP 

- ABK – 18 osób 

- ZGK – 82 osoby 

 

Pytania do sprawozdania Burmistrza zgłosili: 

Radny W. Kochański poprosił o szersze informację na temat: 

- udziału w debacie społecznej na temat bezpieczeństwa organizowanej przez Komisariat 

Policji w Górze Kalwarii, 

- spotkania z przedstawicielem firmy Ścieki polskie w sprawie wdrożenia nowych przepisów 

prawa wodnego na terenie gminy. 

 

Radny Z. Adamczyk poprosił o szersze informację na temat: 

- nowych przepisów prawa wodnego, poprosił o podanie, o które przepisy chodzi, 

- spotkania z przedstawicielem Mazowieckiego Oddziału Doradztwa Rolniczego w sprawie 

otwarcia punktu doradczego dla rolników w Górze Kalwarii 

-  modernizacji oświetlenia ulicznego, gdzie będzie zrealizowane, za jaką kwotę nastąpi 

modernizacja oświetlenia ulicznego.  

 

Radny Z. Nadstawny poprosił o szersze informację na temat: 

- wizyty w Urzędzie Miasta i Gminy Piaseczno w sprawie nowego przebiegu drogi 724  

 

Burmistrz A. Strzyżewski udzielił odpowiedzi i przedstawił szczegóły na temat: 

- udziału w debacie społecznej na temat bezpieczeństwa organizowanej przez Komisariat 

Policji w Górze Kalwarii, 

- spotkania z przedstawicielem firmy Ścieki polskie w sprawie wdrożenia nowych przepisów 

prawa wodnego na terenie gminy, 

- spotkania z przedstawicielem Mazowieckiego Oddziału Doradztwa Rolniczego w sprawie 

otwarcia punktu doradczego dla rolników w Górze Kalwarii, 

- modernizacji oświetlenia ulicznego. 

 

Zastępca Burmistrza M. Baj przedstawił szczegóły dotyczące: 

- wizyty w Urzędzie Miasta i Gminy Piaseczno w sprawie nowego przebiegu drogi 724  

 

Radny Z. Adamczyk poprosił o przedstawienie szerszych informacji na temat wdrożenia 

nowych przepisów prawa wodnego na terenie gminy. Zapytał, czy w związku z 

wprowadzeniem nowych przepisów gmina będzie opierała się na danych wcześniej zebranych 
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od mieszkańców, czy będzie konieczne ponowne zebranie ankiet. Zapytał, czy nowe przepisy 

dotyczą również przepisów egzekucyjnych i czy będą bardziej restrykcyjne.  

Burmistrz A. Strzyżewski odniósł się do wypowiedzi przedmówcy i poinformował, że nowa 

ustawa nakłada na gminę obowiązek zmiany regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie gminy. Ustawa daje możliwość pobrania danych z ZGK i stworzenia nowej bazy, która 

będzie zawierała dane posesji mających podłączenie do wodociągu, a które nie są 

podłączone do kanalizacji miejskiej.  

Pani J. Jędrzejczyk Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa udzieliła odpowiedzi 

na temat wcześniej zebranych ankiet od mieszkańców oraz wspomniała, że nowy system 

będzie dawał gminie możliwość większej kontroli. 

Radny J. Rokita w trybie ad vocem odniósł się do wypowiedzi Zastępcy Burmistrza M. Baja, 

zapytał o dokładniejszą lokalizację łącznika łączącego drogę nr 724 z drogą nr 79 oraz 

poprosił o informację na temat planowanej poprawy bezpieczeństwa na skrzyżowaniu w 

miejscowości Wólka Dworska.  

Zastępca Burmistrza M. Baj przedstawił jeden z wariantów połączenia drogi nr 724 z drogą nr 

79 (połączenie starego śladu drogi 724 za kapliczką, aby droga łączyła się  z obecnie 

istniejącą obwodnicą Góry Kalwarii w okolicy ul. Adamowicza). Jest to jeden z możliwych 

wariantów, który jest wariantem najlepszym, najmniej konfliktowym i kolizyjnym, między 

innymi dzięki specjalnemu korytarzowi zaplanowanemu w miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego. Udzielił odpowiedzi na zadane pytanie dotyczące 

poprawy bezpieczeństwa na skrzyżowaniu w miejscowości Wólka Dworska.  

Radny Z. Adamczyk w trybie ad vocem odnośnie inwentaryzacji zbiorników przydomowych 

zapytał, czy mieszkańcy będą jeszcze w jakiś innej formie ankietowani (nie papierowej), czy 

tylko zostaną pobrane dane z ZGK.  

Burmistrz A. Strzyżewski poinformował, że na podstawie zaprezentowanego oprogramowania 

przez firmę zewnętrzną powinny wystarczyć dane pobrane z ZGK, mieszkaniec będzie mógł 

jedynie zweryfikować lub uaktualnić dane za pomocą aplikacji. Wspomniał, że w najbliższym 

czasie Rada Miejska będzie musiała zgodnie z nowymi przepisami przyjąć zmiany do 

regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy. Nowe przepisy narzucają na 

gminę przedstawianie sprawozdania oraz dokonywania kontroli mieszkańców w zakresie 

prawidłowej utylizacji nieczystości płynnych.  

Radny A. Posiewka odnosząc się do wcześniejszego programu dotyczącego budowy szamb 

ekologicznych stwierdził, że jeżeli gmina chce być ekologiczna, to powinna podjąć działania w 

tym kierunku. Dodał, że mieszkańcy byli zainteresowani wcześniejszym programem i liczyli na 

możliwość skorzystania z dopłat na budowę szamb ekologicznych, występowali z wnioskami i 

wykonywali projekty na własny koszt. Dodał, że gmina powinna poszukać możliwości 

dofinansowania dla tego zadania.  

Burmistrz A. Strzyżewski odniósł się do wypowiedzi przedmówcy i poinformował, że za 

poprzedniej kadencji gminie nie udało się uzyskać środków na projekt przydomowych 

oczyszczali ścieków i to przy tym projekcie mieszkańcy składali wnioski i projekty. Natomiast 

wspomniane ankietowanie nie miało nic wspólnego z tym projektem. Wspomniał, że na 

wniosek radnego Z. Adamczyka został utworzony program przydomowych oczyszczalni 

ścieków, z tego programu mogą korzystać mieszkańcy i starać się o dotacje.  
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4. Informacja o zgłoszonych żądaniach, o których mowa w art. 36 ust. 1-3 i ust. 5 oraz 

wydanych decyzjach, o których mowa w art. 37 ust. 6 i 7 ustawy z dnia 23 marca 2003 r. o 

planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że 

przedstawiona informacja była omawiana na komisjach.  

Pytań nie zgłoszono. 

Informacja o zgłoszonych żądaniach, o których mowa w art. 36 ust. 1-3 i ust. 5 oraz wydanych 

decyzjach, o których mowa w art. 37 ust. 6 i 7 ustawy z dnia 23 marca 2003 r. o planowaniu i 

zagospodarowaniu przestrzennym stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

5. Projekt uchwały w sprawie sprzedaży zabudowanej nieruchomości, oznaczonej jako działka 

nr 112/2, położonej w gminie Góra Kalwaria, w obrębie Sierzchów 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Uwag indywidualnych/ zapytań nie zgłoszono. 

O godzinie 1510 salę opuścił Radny A. Posiewka. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie sprzedaży zabudowanej nieruchomości, 

oznaczonej jako działka nr 112/2, położonej w gminie Góra Kalwaria, w obrębie Sierzchów.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, 

Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon 

Nadstawny, Beata Polaczyńska, Jakub Rącz, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

PRZECIW (1) Jan Rokita 

BRAK GŁOSU (1) Andrzej Posiewka 

NIEOBECNI (2) Jan Jarosz, Czesława Iwona Książek 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr LXXXV/742/2022 

 

6. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy dzierżawy na okres 10 lat, nieruchomości gruntowej, oznaczonej jako 

działka nr 69/11, położonej w Górze Kalwarii w obrębie 05-01, stanowiącej własność Gminy Góra 

Kalwaria. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Uwag indywidualnych/ zapytań nie zgłoszono. 

O godz. 1512 na salę powrócił Radny A. Posiewka.  
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Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy na okres 10 lat, nieruchomości 

gruntowej, oznaczonej jako działka nr 69/11, położonej w Górze Kalwarii w obrębie 05-01, 

stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19)  

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, 

Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon 

Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, 

Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (2) Jan Jarosz, Czesława Iwona Książek 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr LXXXV/743/2022 

 

7. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy dzierżawy na okres 10 lat, nieruchomości gruntowej, oznaczonej jako 

działka nr 69/12, położonej w Górze Kalwarii w obrębie 05-01, stanowiącej własność Gminy Góra 

Kalwaria. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Uwag indywidualnych/ zapytań nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy na okres 10 lat, nieruchomości 

gruntowej, oznaczonej jako działka nr 69/12, położonej w Górze Kalwarii w obrębie 05-01, 

stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, 

Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon 

Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, 

Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (2) Jan Jarosz, Czesława Iwona Książek 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr LXXXV/744/2022 
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8. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy dzierżawy na okres 10 lat, nieruchomości gruntowej, oznaczonej jako 

działka nr 268/38 i 268/40, położonej w miejscowości Baniocha, w obręb 0003, stanowiącej 

własność Gminy Góra Kalwaria. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Uwag indywidualnych/ zapytań nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy na okres 10 lat, nieruchomości 

gruntowej, oznaczonej jako działka nr 268/38 i 268/40, położonej w miejscowości Baniocha, w 

obręb 0003, stanowiącej własność Gminy Góra Kalwaria..  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, 

Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon 

Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, 

Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (2) Jan Jarosz, Czesława Iwona Książek 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr LXXXV/745/2022 

 

9. Projekt uchwały w sprawie ustalenia cen biletów i opłat w przewozie autobusami w 

publicznym transporcie zbiorowym organizowanym przez Gminę Góra Kalwaria. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Uwag indywidualnych/ zapytań nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie ustalenia cen biletów i opłat w przewozie 

autobusami w publicznym transporcie zbiorowym organizowanym przez Gminę Góra Kalwaria. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, 

Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon 

Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, 

Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (2) Jan Jarosz, Czesława Iwona Książek 
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➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr LXXXV/746/2022 

 

10. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług 

publicznego transportu zbiorowego w transporcie drogowym. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Uwag indywidualnych/ zapytań nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o 

świadczenie usług publicznego transportu zbiorowego w transporcie drogowym..  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, 

Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon 

Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, 

Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (2) Jan Jarosz, Czesława Iwona Książek 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr LXXXV/747/2022 

 

11. Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2023 rok. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Uwag indywidualnych/ zapytań nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2023 rok. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, 

Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon 

Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, 

Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (2) Jan Jarosz, Czesława Iwona Książek 
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➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr LXXXV/748/2022 

 

12. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia "Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Góra 

Kalwaria na lata 2022 – 2025 z perspektywą do roku 2028". 

 

Zastępca Burmistrza M. Baj zgłosił cztery autopoprawki do Programu Ochrony Środowiska dla 

Gminy Góra Kalwaria na lata 2022 – 2025 z perspektywą do roku 2028". Dodał, że pierwsza 

poprawka wynika ze wspólnego posiedzenia wszystkich komisji i wniosku radnego Z. 

Adamczyka, natomiast pozostałe trzy autopoprawki wynikają z opinii, jaką do programu 

zgłosił Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego: 

1). na str. 51 do Analizy SWOT dodaje się zapis „monitorowanie stanu cieków wodnych na 

terenie gminy oraz ekosystemów zlokalizowanych wokół nich”,  

2) na str. 19 program dla Powiatu Piaseczyńskiego otrzymuje brzmienie „Programu Ochrony 

Środowiska dla Powiatu Piaseczyńskiego do roku 2023 z perspektywą na lata 2024-2027”, 

3) na str. 57 dodano opis osuwisk wraz z rysunkiem oraz tabelą,  

4) na str. 80 uzupełniono tabelę w rozdz. 4 o wskaźniki bazowe oraz docelowe i ryzyka. 

Zastępca Burmistrza M .Baj dodał, że program z uwzględnionymi autopoprawkami został do 

radnych wysłany e-mail w dniu 19.12.2022r.  

Przewodnicząca Rady A. Fedynicz-Komosa poinformowała, że z pierwszą autopoprawka radni 

zapoznali się omawiając program na komisjach.  

Innych uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie przyjęcia "Programu Ochrony Środowiska 

dla Gminy Góra Kalwaria na lata 2022 – 2025 z perspektywą do roku 2028". 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, 

Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon 

Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, 

Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (2) Jan Jarosz, Czesława Iwona Książek 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr LXXXV/749/2022 

 

13. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 

gminy Góra Kalwaria na lata 2022–2031. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Burmistrz A. Strzyżewski przedstawił zmianę wprowadzoną do projektu uchwały w ramach 

autopoprawki wynikającą z konieczności zwiększenia dochodów i wydatków budżetu na 2022 

rok łącznie o kwotę 933 726 zł, (w stosunku do tego co było omawiane z radnymi podczas 
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komisji), zmianie uległo brzmienie załącznika Nr 1 i objaśnień do uchwały zmieniającej WPF na 

lata 2022-2031. Zwiększenie to wynika z otrzymania dodatkowych środków na wypłatę 

dodatków węglowych oraz wykonania ponad plan dochodów z tytułu podatku od czynności 

cywilnoprawnych i rozdysponowanie ich na płatności do innych gmin za dzieci z terenu naszej 

gminy, uczęszczające do placówek oświatowych w tych gminach. 

Innych uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej 

prognozy finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2022–2031. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne:  

ZA (19)  

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, 

Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon 

Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, 

Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (2) Jan Jarosz, Czesława Iwona Książek 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr LXXXV/750/2022 

 

14. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2022 rok. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Burmistrz A. Strzyżewski poinformował, że autopoprawka w stosunku do projektu uchwały 

omawianej na posiedzeniach komisji jest konieczna w związku z: 

-  otrzymaniem kolejnej transzy środków z Funduszu Przeciwdziałania Covid – 19 w wysokości 

603.726 zł z przeznaczeniem na wypłatę dodatków węglowych zwiększa się dochody i wydatki 

w dziale 853, rozdziale 85395 o tę kwotę; 

- koniecznością zapłacenia zwrotu wysokości dotacji dla przedszkoli i punktów przedszkolnych 

z terenów innych gmin za dzieci z terenu naszej gminy, które uczęszczają do placówek 

oświatowych w innych gminach zaszła konieczność zwiększenia planowanych na ten cel 

wydatków o kwotę 330.000 zł. Aby zrównoważyć budżet zostały zwiększone planowane 

dochody z tytułu podatku od czynności cywilnoprawnych również o kwotę 330.000 zł (na 

podstawie wykonania planu). 

W związku z powyższym zmianie uległa treść uchwały, treść uzasadnienia, zestawienie Nr 1 – 

dochody i zestawienie Nr 2 – wydatki. 

Innych uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2022 rok. 

 

 

Wyniki głosowania: 
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ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, 

Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon 

Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, 

Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (2) Jan Jarosz, Czesława Iwona Książek 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr LXXXV/751/2022 

 

15. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wydatków, które nie wygasają z końcem roku 

budżetowego 2022. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Burmistrz A. Strzyżewski przedstawił dwie autopoprawki w stosunku do projektu uchwały 

omawianej na posiedzeniach komisji: 

- kwota 299.997 zł z zadania inwestycyjnego „Budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości 

Potycz” nie zostanie wydatkowana w tym roku z powodu opóźnień w realizacji,  

- kwota 18.450 zł z umowy zawartej na przygotowanie dokumentacji przetargowej zgodnie z 

przepisami PZP oraz przeprowadzenie postępowania o zamówienie publiczne w zakresie 

przetargu unijnego na zakup sprzętu komputerowego nie zostanie wydatkowana w tym roku z 

powodu opóźnień w realizacji. 

Innych uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie ustalenia wydatków, które nie wygasają z 

końcem roku budżetowego 2022. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, 

Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon 

Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, 

Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (2) Jan Jarosz, Czesława Iwona Książek 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr LXXXV/752/2022 

 

16. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Góra Kalwaria 

na lata 2023-2033: 

a) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej; 
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Skarbnik E. Sobiepanek odczytała uchwałę nr H/199/2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Warszawie z dnia 7 grudnia 2022 roku w sprawie wydania opinii o 

przedłożonym przez Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria projekcie uchwały w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2023–2033. 

b) informacja burmistrza o wprowadzonych poprawkach do wieloletniej prognozy finansowej, 

dyskusja nad nimi oraz ich przegłosowanie; 

Poprawki do projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2033 w imieniu burmistrza 

przedstawiła skarbnik E. Sobiepanek 

Poprawki do projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2033 dotyczą: 

1. zwiększenia łącznych nakładów finansowych o 1 zł na przedsięwzięciu polegającym na 

opracowaniu zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego – 

zmiana wynikająca z zaokrągleń – uchwała zmieniająca z dnia 21.12.2022 r.,  

2. zwiększenia łącznych nakładów finansowych o 6.000 zł na przedsięwzięciu „Lokalny 

transport zbiorowy – „L” Konstancin – Jeziorna - uchwała zmieniająca z dnia 21.12.2022 r.,  

3. zwiększenia łącznych nakładów finansowych o 8.000 zł na przedsięwzięciu polegającym na 

zapewnieniu transportu zbiorowego L 13 i L 25 – tabor 12 m - uchwała zmieniająca z dnia 

30.11.2022 r.,  

4. zmniejszenia łącznych nakładów finansowych o 2.000 zł na przedsięwzięciu polegającym na 

zapewnieniu transportu zbiorowego L 25, L 28 i L 30 – tabor 9 m - uchwała zmieniająca z dnia 

30.11.2022 r.,  

5. zwiększenia w pozycjach: 1. (dochody ogółem), 1.1. (dochody bieżące), 1.1.4. (dochody z 

tytułu dotacji i środków przeznaczonych na cele bieżące) o kwotę 1.019.604 zł – w związku z 

otrzymanymi dofinansowaniami,  

6. zwiększenia w pozycjach 2. (wydatki ogółem) i 2.1.(wydatki bieżące) o kwotę 1.834.415 zł – w 

związku z wprowadzeniem zadań, które otrzymały dofinansowanie oraz zwiększeniem 

wydatków na dokształcanie nauczycieli, zakup tłucznia na drogi gminne, umowy na 

dostarczenie programu do ewidencji ludności i zabezpieczenie rezerw budżetu,  

7. zmniejszenia w pozycji 3. (wynik budżetu) o kwotę 814.811 zł (do kwoty -3.722.853 zł),  

8. zwiększenia w pozycji 4. (przychody budżetu) i 4.3. (wolne środki) - wprowadzenie 

przychodów, wolnych środków wynikających z bilansu 2021 r., nierozdysponowanych w 

budżecie 2022 r., w kwocie 814.811 zł.  

Powyższe zmiany mają wpływ na brzmienie załącznik Nr 1 i 2 do uchwały oraz objaśnień. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji nad przedstawionymi poprawkami. 

Rada Miejska głosowała nad poprawkami do projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata 

2023-2033 en bloc.  

 

Głosowano w sprawie: przyjęcia poprawek zgłoszonych przez Burmistrza do wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Góra Kalwaria na lata 2023-2033. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

 

 

Wyniki imienne: 



Protokół nr 85/2022 z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii z dnia 21.12.2022  17 /26 

 

ZA (18) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, 

Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon 

Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, 

Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Jan Rokita 

NIEOBECNI (2) Jan Jarosz, Czesława Iwona Książek 

 

c) odczytanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 

uwzględniającej przegłosowane poprawki, 

Projekt uchwały uwzględniający przyjęte przez Radę zmiany odczytała Skarbnik E. Sobiepanek.  

d) głosowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Góra Kalwaria na lata 2023–2033. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Góra Kalwaria na lata 2023–2033.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, 

Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon 

Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, 

Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Jan Rokita 

NIEOBECNI (2) Jan Jarosz, Czesława Iwona Książek 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr LXXXV/753/2022 

 

17. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2023 rok: 

a) odczytanie opinii Komisji Finansów i Rozwoju; 

Opinię Komisji Finansów i Rozwoju o projekcie budżetu na 2023 rok odczytała przewodnicząca 

komisji U. Wroniewicz. 

„Komisja Finansów i Rozwoju, na posiedzeniu w dniu 12.12.2022 r. dokonała analizy projektu 

budżetu na 2023 rok, przedłożonego przez Burmistrza Miasta Gminy Góra Kalwaria przy 

Zarządzeniu Nr ORG.0050.203.2022 z dnia 15 listopada 2022 roku. 

Przedłożony projekt budżetu zawiera podział dochodów i wydatków budżetowych z odpowiednią 

szczegółowością tj. podział na działy, rozdziały i paragrafy klasyfikacji budżetowej. Ponadto, do 

przedstawionego materiału dołączona została informacja opisowa, zestawienia i załączniki do 

Uchwały budżetowej, które spełniają wymogi ustawowe. 

Komisja oceniła przygotowany materiał pod kątem: 

- rzetelności i realności zapisów po stronie dochodów, 

- wysokości proponowanych wydatków bieżących, 
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- zasadności poszczególnych inwestycji oraz sposobu ich finansowania.  

Ogółem dochody budżetowe na 2023 r. zaplanowano w kwocie: 174.086.573 zł, w tym: 

- bieżące 151.428.264 zł, 

- majątkowe 22.658.309 zł, 

Na ogólną kwotę dochodów składają się: 

- dochody własne 109.644.063 zł, 

- subwencja oświatowa i równoważąca 35.544.280 zł, 

- pozyskane środki i dotacje 28.898.230 zł. 

Komisja Finansów i Rozwoju nie zgłasza uwag do założonego na 2023 rok poziomu dochodów 

własnych. 

Wydatki budżetowe na 2023 rok zaplanowano ogółem w kwocie: 176.994.615 zł. 

Na tę kwotę składają się: 

- wydatki bieżące 147.093.573 zł, 

- wydatki majątkowe zaplanowano w wysokości 29.901.042 zł co stanowi prawie 17% ogółu 

wydatków.  

W 2023 roku struktura finansowa wydatków majątkowych przedstawia się następująco: 

1) środki własne 12.936.387 zł, z tego środki w ramach funduszu sołeckiego 497.428 zł, 

2) otrzymane środki i dotacje 15.664.655 zł, 

3) finansowanie dłużne 1.300.000 zł. 

Komisja zauważa, że od lat do najbardziej kosztochłonnych działów po stronie wydatkowej 

budżetu należą: 

- oświata i wychowanie, 

- pomoc rodzinie i opieka społeczna, 

- gospodarka komunalna. 

Wartym podkreślenia jest fakt, że w przedłożonym materiale wydatki bieżące samego działu 801 

oświata i wychowanie wynoszą 66.171.414 zł, podczas gdy część oświatowa subwencji ogólnej 

zaledwie 35.282.433 zł, a dotacja na zadania związane z wychowaniem przedszkolnym 1.424.094 

zł., różnica to 29.464.887 zł. wydatki na edukacyjną opiekę wychowawczą to następne 836.846 zł. 

Komisja Finansów i Rozwoju, po dyskusji, przyjęła założony poziom wydatków. Niemniej jednak, 

Komisja analizując plan inwestycji na rok 2023, zwraca uwagę, że celowym jest wprowadzanie w 

plan takich pozycji, które mają już przygotowaną dokumentację projektową i były planowane w 

poprzednich latach, a z różnych przyczyn nie zostały zrealizowane. 

Prezentowany projekt budżetu gminy Góra Kalwaria na rok 2023 zamyka się planowanym 

deficytem w wysokości 2.908.042 zł, który zostanie pokryty przychodami z: 

- rozliczeń niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu (w tym z 

dotacji z budżetu Unii Europejskiej) w kwocie 1.608.042 zł, 

- emisji obligacji komunalnych w kwocie 1.300.000 zł. 

W związku z zaplanowaną nową emisją obligacji komunalnych na łączną kwotę 5.200.000 zł, 

planowane zadłużenie gminy w 2023 roku osiągnie wysokość 35.141.000 zł, co stanowi 20,19 % 

planowanych na 2023 rok dochodów budżetowych. 

Komisja analizując zapisy projektu budżetu na 2023 rok stwierdziła, że dochody zostały 

zaplanowane w sposób realny i rzetelny, na podstawie obowiązujących ustaw i uchwał, a wydatki 

bieżące są niższe niż dochody bieżące, co wypełnia zapisy art. 242 ustawy o finansach 

publicznych. W ocenie Komisji Finansów i Rozwoju przedłożony projekt budżetu Gminy Góra 

Kalwaria na rok 2023 zaplanowano z zachowaniem równowagi finansowej. Spełnia on warunki 
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do przyjęcia w wymiarze społecznym, z uwzględnieniem wdrożenia przytoczonej powyżej zasady 

w planowaniu zadań inwestycyjnych. 

Komisja Finansów i Rozwoju Rady Miejskiej Góry Kalwarii, biorąc pod uwagę występujące 

uwarunkowania w zakresie gospodarki finansowej samorządu oraz stan zobowiązań 

finansowych gminy na koniec 2022 roku, pozytywnie opiniuje przedłożony przez Burmistrza 

Miasta i Gminy Góra Kalwaria projekt budżetu na rok 2023. 

Pozostałe Komisje Rady Miejskiej Góry Kalwarii nie złożyły wniosków do przedłożonego przez 

Burmistrza projektu budżetu na rok 2023. 

Na posiedzeniu Komisji Finansów i Rozwoju w dniu 12.12.2022 r. projekt uchwały Rady Miejskiej 

Góry Kalwarii w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy na 2023 rok został poddany głosowaniu. 

W głosowaniu brało udział 4 radnych, 4 było za pozytywną opinią projektu budżetu na 2023 rok.” 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej; 

Skarbnik E. Sobiepanek odczytała uchwałę nr 3.C/202/2022 Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 7 grudnia 2022 roku w sprawie opinii o przedłożonym 

przez Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria projekcie uchwały budżetowej gminy Góra 

Kalwaria na 2023 rok oraz opinii o możliwości sfinansowania planowanego deficytu budżetu 

gminy Góra Kalwaria na 2023 r., 

c) informacja burmistrza o wprowadzonych poprawkach do projektu budżetu, dyskusja nad nimi 

oraz ich przegłosowanie; 

Informację na temat poprawek do projektu budżetu na 2023 rok przedstawiła Skarbnik E. 

Sobiepanek.  

Poprawki do projektu budżetu na 2023 rok dotyczą: 

1. Wprowadzenia do budżetu projektu „Zakup sprzętu i oprogramowania dla 11 szkół Gminy 

Góra Kalwaria umożliwiającego nowoczesne formy nauczania z wykorzystaniem TIK oraz 

zapewnienie narzędzi do nauki zdalnej na wypadek powtórzenia lub przedłużenia się epidemii 

COVID-19” – zwiększenie dochodów bieżących o kwotę 839.264 zł i wydatków bieżących o 

kwotę 1.198.737 zł;  

2. Zabezpieczenia wydatków na dokształcanie nauczycieli w wysokości 0,8% planowanych 

rocznych środków przeznaczonych na wynagrodzenia osobowe nauczycieli – zwiększenie 

wydatków w klasyfikacji 801/80146/4700 o kwotę 17.376 zł;  

3. Zabezpieczenia środków na umowę zapewniającą oprogramowanie na potrzeby ewidencji 

ludności – zwiększenie wydatków w klasyfikacji 750/75011/4300 o kwotę 23.000 zł;  

4. Zwiększenia środków w klasyfikacji 600/60016/4300 o kwotę 400.000 zł na zabezpieczenie 

zakupu tłucznia na utwardzenie dróg gminnych;  

5. Wprowadzenia do budżetu środków na obsługę linii komunikacyjnej: Brzumin – Czersk – 

Góra Kalwaria – Baniocha – Solec – zwiększenie dochodów o kwotę 180.340 i wydatków o 

kwotę 200.378 zł;  

6. Zwiększenia środków na obligatoryjne rezerwy budżetu o łączną kwotę 12.300 zł;  

7. Zwiększenia deficytu budżetu o kwotę 814.811 zł oraz wprowadzenie kwoty wolnych 

środków wynikających z bilansu 2021 r., nierozdysponowanych w budżecie 2022 r., w kwocie 

814.811 zł;  

8. W części normatywnej projektu uchwały budżetowej określono limity zobowiązań z tytułu 

planowanej emisji obligacji komunalnych.  

Powyższe poprawki wpływają na brzmienie uchwały budżetowej wraz z objaśnieniami oraz 

zestawienia nr 1, 2, 3 i 5. 
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Burmistrz A. Strzyżewski  podsumował pracę nad tegorocznym budżetem stwierdzając, iż 

opracowanie go w tym roku było bardzo trudne ze względu na szczególną sytuację 

gospodarczą. Dodał jednocześnie, że zapotrzebowanie w stosunku do możliwości było dużo 

wyższe. Podkreślił, że mimo to budżet zakłada oszczędności i inwestycji z dużym 

dofinansowaniem ze źródeł zewnętrznych. Podziękował Radnym za czynną pracę nad 

tegorocznym budżetem i poprosił o zatwierdzenie budżetu na 2023 r. z uwzględnionymi 

poprawkami.  

Nie było więcej zgłoszeń do dyskusji nad przedstawionymi poprawkami. 

Rada Miejska głosowała nad poprawkami do projektu budżetu gminy na 2023 rok en bloc. 

 

Głosowano w sprawie: przyjęcia poprawek zgłoszonych przez Burmistrza do projektu budżetu 

gminy na 2023 rok.  

 

Wyniki głosowania:  

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, 

Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, Beata 

Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia 

Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Zenon Nadstawny, Jakub Rącz, Jan Rokita 

NIEOBECNI (2) Jan Jarosz, Czesława Iwona Książek 

 

d) odczytanie projektu uchwały budżetowej uwzględniającej przegłosowane poprawki; 

Projekt uchwały uwzględniający przyjęte przez Radę zmiany odczytała Skarbnik E. Sobiepanek. 

e) głosowanie projektu uchwały budżetowej. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2023 rok. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, 

Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, Beata 

Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia 

Zdulska 

PRZECIW (1) Jan Rokita 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Zenon Nadstawny, Jakub Rącz 

NIEOBECNI (2) Jan Jarosz, Czesława Iwona Książek 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr LXXXV/754/2022 
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18. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku w sprawie nadania obwodnicy Góry Kalwarii 

imienia „Czesława Miłosza”. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Uwag indywidualnych/zapytań nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku w sprawie nadania 

obwodnicy Góry Kalwarii imienia „Czesława Miłosza”. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, 

Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata 

Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula 

Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Szymon Krupa, Jan Rokita 

NIEOBECNI (2) Jan Jarosz, Czesława Iwona Książek 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr LXXXV/755/2022 

 

19. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie uroczystego uczczenia 100. 

rocznicy uchwalenia pierwszej - Polskiej Republikańskiej Konstytucji (Konstytucji Marcowej) z 

1921/22 r. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa poinformowała, że projekt uchwały 

uzyskał pozytywne opinie wszystkich komisji rady. 

Uwag indywidualnych/zapytań nie zgłoszono.  

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie uroczystego 

uczczenia 100. rocznicy uchwalenia pierwszej - Polskiej Republikańskiej Konstytucji (Konstytucji 

Marcowej) z 1921/22 r. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

 

 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, 

Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon 
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Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, 

Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Jan Rokita 

NIEOBECNI (2) Jan Jarosz, Czesława Iwona Książek 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr LXXXV/756/2022 

 

20. Informacja Przewodniczącego Rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie dokonania 

poprawek lub uzupełnienia protokołu nr LXXXII/2022 z nadzwyczajnej sesji z dnia 18.11.2022r., 

protokół nr LXXXIII/2022 z nadzwyczajnej sesji z dnia 24.11.2022 r., oraz protokół nr LXXXIV sesji 

z dnia 30.11.2022r. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosa poinformowała, że do protokołu nr 

LXXXII/2022 z nadzwyczajnej sesji z dnia 18.11.2022r., protokołu nr LXXXIII/2022 z nadzwyczajnej 

sesji z dnia 24.11.2022r., oraz protokołu nr LXXXIV sesji z dnia 30.11.2022r. nie wpłynęły uwagi. 

21. Sprawy różne: 

a) pytania mieszkańców i odpowiedzi, 

Nie było zgłoszeń w tym podpunkcie.  

b) pytania radnych i odpowiedzi, 

Radna T. Jędral zapytała, na jakim etapie jest realizacja inwestycji polegająca na wykonaniu 

zjazdów z ulic osiedlowych w Baniosze na drogę krajową nr 79, czy został wykonany projekt i 

kiedy zostanie zrealizowane to zadanie oraz jak wygląda realizacja kontraktu podpisanego 

pomiędzy urzędem a Zakładem Gospodarki Komunalnej dotyczącego odśnieżania ulic. 

Zapytała Burmistrza, czy jest zadowolony z usługi wykonywanej przez ZGK oraz czy 

dokonywał wstępnych analiz z realizacji kontraktu dotyczącego odśnieżania. Radna 

podkreśliła, że mieszkańcy nie są zadowoleni z odśnieżania dróg na terenie gminy. 

Zastępca Burmistrza M. Baj odpowiadając na pierwsze pytanie zadeklarował, że do końca roku 

zostanie zakończony etap projektowania zjazdów, natomiast realizacja nastąpi 

prawdopodobnie na wiosnę. Poinformował,  że umowa z ZGK na kompleksowe odśnieżanie 

dróg i chodników na terenie miasta i całej gminy została podpisana i obowiązuje od 

15.11.2022r., natomiast gmina nie jest zadowolona ze świadczonej usługi. Nadmienił, że 

odbywały się spotkania z przedstawicielami ZGK w celu poprawy jakości świadczonych usług, 

a gdy to nie przyniosło oczekiwanego efektu, Burmistrz wystosował pismo, w którym zostały 

uwzględnione wszelkie zastrzeżenia, co do jakości świadczonej usługi. W piśmie spółka została 

wezwana do zmiany sposobu prowadzenia usługi zimowego utrzymania dróg gminnych 

przez doprowadzenie wszystkich dróg objętych zimowym utrzymaniem do 3 standardu do 

dnia jutrzejszego do godz.15:00 pod rygorem odstąpienia od umowy i naliczenia kary 

umownej. Zastępca Burmistrza zauważył, że na sesji są obecni przedstawiciele ZGK i mogą 

również udzielić odpowiedzi na uwagi Radnych. 

Teresa Jędral w trybie ad vocem, zapytała, czy gmina po otrzymanych zgłoszeniach od 

mieszkańców interweniowała w ZGK na bieżąco, czy dopiero teraz poprzez wspomniane pismo 

i jaka była reakcja i tłumaczenie ze strony ZGK. Radna zasugerowała, że skoro ZGK nie radzi 

sobie z odśnieżaniem, gdyż brakuje mu sprzętu oraz pracowników, to należałoby się zastanowić 

i podjąć inne działania. Jako przykład podała rozdzielenie kontraktu pomiędzy ZGK i inną firmę  

(ZGK zajął by się odśnieżaniem miasta, a inna firma sołectwami). 
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Zastępca Burmistrza M. Baj odpowiadając na zadane pytania poinformował, że wszelkie uwagi, 

jakie wpływały od mieszkańców, były na bieżąco wysyłane poprzez e-mail do Zakładu 

Gospodarki Komunalnej. Wspomniał, że interwencja ze strony gminy nie przynosiła 

oczekiwanego rezultatu, w związku z czym Burmistrz wystosował do ZGK wspomniane pismo.  

Odnosząc się do kwestii rozdzielenia zadania polegającego na odśnieżaniu miasta i okolicznych 

miejscowości na kilka firm stwierdził, że jest to do rozważenia, ale dopiero przy kolejnej umowie, 

gdyż urząd ma podpisaną umowę z ZGK od 15 listopada 2022 do 31 marca 2023r. Zauważył, 

że skoro ZGK zobowiązał się do odśnieżania gminy do końca marca przyszłego roku, to 

powinien się z tej umowy wywiązywać.  

Radny Z. Nadstawny zapytał, jakie jest przeznaczenie garaży oraz jaki jest plan 

zagospodarowania terenu po byłej jednostce wojskowej.  

Burmistrz A. Strzyżewski poinformował, że w chwili obecnej jeden z garaży jest wyburzany w 

celu stworzenia w tym miejscu parkingu. Natomiast garaż w którym był warsztat samochodowy 

Auto Wist, jest przeznaczony do wyburzenia i teren ten zostanie zagospodarowany (powstanie 

wielopokoleniowe miejsce aktywności, na które zostały pozyskane środki zewnętrzne), 

przedłużenie ul. Białka na razie nie będzie zmieniane. Następnie Burmistrz A. Strzyżewski 

przedstawił, jakie ograniczenia wprowadza darowizna celowa (między innymi funkcja 

mieszkaniowa) na pozostałych terenach (ponad 2 ha) oraz wspomniał o możliwości 

zagospodarowania tego terenu (udział w programie rządowym dot. budowy mieszkań 

czynszowych na wynajem).  

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Fedynicz - Komosa zapytała jaki jest powód, że oświetlenie 

na terenie jednostki wojskowej nie jest wyłączane, tak jak to się odbywa na całym terenie miasta. 

Radna odnosząc się do zajętego stanowiska Rady Miejskiej w dniu 30.11.2022 w sprawie 

biogazowni, które upoważniało Burmistrza do podjęcia rozmów z Krajowym Ośrodkiem 

Wsparcia Rolnictwa oraz Starostą Powiatowym zapytała, czy zostały już podjęte jakieś działania 

w celu realizacji tego stanowiska. Zapytała również, czy zadanie dotyczące budowy parkingu 

przy ul. Wyszyńskiego będzie realizowane. 

Burmistrz A. Strzyżewski podziękował za zgłoszenie o niewyłączonych światłach na terenie 

jednostki wojskowej i uznał to za przeoczenie. Co do spotkania w sprawie biogazowni, to 

Burmistrz planuje rozmowy w tej sprawie z KOWR i Starostą po nowym roku. Nadmienił, że 

istnieje możliwość wzięcia udziału w programie dotyczącym powstawania klastrów 

energetycznych z innym samorządem.  

Zastępca Burmistrza M. Baj udzielił odpowiedzi na temat budowy chodnika przy Biedronce w 

Moczydłowie oraz budowy parkingu przy ul. Wyszyńskiego.  

Radny A. Posiewka powrócił do tematu odśnieżania ulic na terenie gminy Góra Kalwaria i 

zapytał, kto odpowiada za odcinek drogi od szkoły w Kątach do miasta Góry Kalwarii. Radny 

wyraził swoje niezadowolenie z powodu złej jakości świadczonych usług przez ZGK i podał 

przykład nieodśnieżonej drogi w miejscowości Łubna (na wysokości firmy Harsco) oraz dróg, 

które zostały grzecznościowo odśnieżone przez firmy działające na tym terenie (ul. Wiśniowa, 

Janówek). 

Zastępca Burmistrza M. Baj poinformował, że od mniej więcej roku za stan i odśnieżanie drogi 

od obwodnicy (starodroże drogi nr 79) do „Młyna” w Górze Kalwarii odpowiada gmina. 

Potwierdził, że zgodnie z danymi z GPS ul. Wiśniowa do dnia wczorajszego nie była odśnieżona. 

Zastępca Burmistrza M. Baj wymienił kolejności w jakich powinny być odśnieżane poszczególne 
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drogi, zgodnie z umową zawartą z ZGK. Dodał, że jeżeli jest jakieś miejsce w którym pług spółki 

się nie pojawił to oznacza niezrealizowanie umowy, którą spółka zawarła z gminą.  

Przewodnicząca Rady A. Fedynicz-Komosa poprosiła o ustosunkowanie się do kwestii 

poruszanych przez Radnych Pana Zbigniewa Glonka Dyrektora Pionu Produkcji w Zakładzie 

Gospodarki Komunalnej, który przybył na sesję. 

Pan R. Glonek poinformował, że w dniu dzisiejszym otrzymał pismo od Burmistrza dotyczące 

uwag związanych z odśnieżaniem Góry Kalwarii. Po przeprowadzeniu objazdu szeregu ulic w 

mieście i gminie stwierdził, iż część uwag jest słusznych, natomiast nie wszystkie. Wymienił 

miejscowości w których jest usuwane błoto pośniegowe stanowiące w tej chwili największy 

problem. Pan R. Glonek stwierdził, iż nie może w chwili obecnej odnieść się do zgłoszenia 

dotyczącego ul. Wiśniowej w Łubnej. Wspomniał, że po pierwszej uwadze Pana Burmistrza wraz 

z przedstawicielem urzędu dokonał objazdu ulic na terenie gminy i nie stwierdził, aby jakaś z 

ulic była ulicą nieprzejezdną. Dodał, że ZGK od razu podejmował działania związane z 

odśnieżaniem ulic na terenie gminy zgodnie z umową jaką podpisał, lecz trudne warunki 

atmosferyczne (3 dniowe opady) utrudniały te działania (potwierdził, że w najgorszej sytuacji 

były drogi 3 kolejności). Wspomniał, że do odśnieżenia na terenie gminy jest ponad 170 km 

dróg i ulic, w związku z czym, aby jednocześnie odśnieżyć je wszystkie przy tak panujących 

warunkach atmosferycznych, ZGK musiałby dysponować dużo większą ilością sprzętu. Dodał, 

że jeżeli jedna czy dwie drogi sprawiły komuś problem to pozostaje mu tylko przeprosić. 

Przewodnicząca Aleksandra Fedynicz-Komosa zapytała, czy zdaniem Pana R. Glonka ZGK 

realizuje w należyty sposób zapisy umowy zawartej z gminą.  

Pan R. Glonek stwierdził, że nie chce odnosić się do otrzymanego pisma od Pana Burmistrza i 

będzie chciał omówić wymienione uwagi bezpośrednio z Burmistrzem.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej wyraziła swoje zdziwienie, że Pan R. Glonek nie chce poruszać 

kwestii wspomnianego pisma i zapytała, czym jest to spowodowane. 

Pan R. Glonek stwierdził, że ma nieco inną ocenę sytuacji tych określeń, które znalazły się w 

piśmie i w związku z tym ma przekonanie, że należy to omówić w węższym gronie, natomiast o 

wynikach Radni zostaną poinformowani.  

Radny Z. Adamczyk w trybie ad vocem odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy, stwierdził, 

że drogi 3 kategorii wg przepisów są najmniej ważne, ale nie dla mieszkańców, którzy korzystają 

z tych dróg, wspomniał również o czasie jak i jakości odśnieżania dróg (podając różne 

przykłady). Stwierdził, że należy wyciągnąć wnioski z tych kilku dni i podjąć działania, aby taka 

sytuacja nie miała miejsca.  

Pan R. Glonek odniósł się do wypowiedzi Radnego Z. Adamczyk i wyraził swoje zdanie w 

poruszanych przez Radnego kwestiach.  

Pan R. Glonek podczas wypowiedzi Radnej B. Polaczyńskiej sprostował swoje stanowisko i 

stwierdził, że przy takich oczekiwaniach ze strony gminy ZGK faktycznie ma za mało sprzętu, na 

to aby w ciągu 3 h przy tak dużych opadach śniegu na drogach zalegało go mniej niż 4 cm 

Radna B. Polaczyńska zastanawiała się nad racjonalnością podpisania umowy. Stwierdziła, że 

skoro ZGK uważał, że ma za mało sprzętu to powinien to, albo zastrzec w umowie, albo nie 

podpisywać takiej umowy. Argument podany przez p. R. Glonka o ilości dróg (170km) w 

stosunku do ilości posiadanego sprzętu przez ZGK przy zobowiązaniu umownym zabrzmiał wg 

Radnej mało poważnie.  

Pan R. Glonek odniósł się do wypowiedzi Radnej B. Polaczyńskiej. 
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Radna B. Polaczyńska stwierdziła, że ogólny stan dróg na terenie gminy podczas tych opadów 

śniegu był zły. Dodała, że skoro ZGK się zobowiązał przy takiej jakości i ilości sprzętu 

posiadanego przez ZGK, to ten argument nie powinien paść podczas tej rozmowy.  

Pan R. Glonek stwierdził, że stan sprzętu posiadanego przez ZGK się nie zmienił i był znany dla 

obu stron podpisujących umowę.  

Przewodnicząca A. Fedynicz–Komosa odnosząc się do wypowiedzi p. R. Glonka dotyczącej 

nieprzejezdnych ulic, stwierdziła, że było to o dwie ulice nieprzejezdne za dużo. Dodała, że 

przedstawiciel ZGK powinien wsłuchać się w to co mają do powiedzenia Radni, gdyż to oni są 

przedstawicielami z całego terenu gminy. Dodała, że dzisiejsza wymiana zdań powinna 

prowadzić do ewaluacji działań ZGK (w nawiązaniu do umowy, o której mówiła Radna B. 

Polaczyńska). 

Pan R. Glonek udzielił odpowiedzi na zadane pytanie Radnego W. Kochańskiego, odniósł się do 

wypowiedzi Przewodniczącej Rady Miejskiej A. Fedynicz-Komosy oraz tematów poruszonych 

przez Radnego Z. Adamczyka w trybie ad vocem.  

Radny A. Posiewka odnosząc się do Burmistrza A. Strzyżewskiego stwierdził, że to Burmistrz 

jednoosobowo reprezentuje spółkę ZGK i że aktualnie usuwane błoto pośniegowe z ulic jest 

konsekwencją wcześniej nieusuniętego przez ZGK śniegu. Radny podsumowując swoją 

wypowiedź poinformował, że gmina dofinansowuje utrzymanie spółki i skoro ZGK podpisując 

umowę zobowiązał się do odśnieżania dróg na terenie gminy, to powinien się z niej 

wywiązywać.  

Pan. R.Glonek odniósł się do wypowiedzi przedmówcy i stwierdził, że każdy ma prawo do swojej 

oceny.  

Na koniec dyskusji Burmistrz A. Strzyżewski przeprosił mieszkańców za niewłaściwe odśnieżanie 

dróg na terenie gminy, stwierdzając jednocześnie, że należy z tej sytuacji wyciągnąć wnioski i 

przygotować się  do następnego opadu śniegu, tak aby standard był lepszy – taki, jak oczekują 

mieszkańcy.  

Pomiędzy Radną U. Wroniewicz, Radną B. Polaczyńską oraz Przewodniczącą A. Fedynicz- 

Komosą wywiązała się dyskusja w sprawie wspólnego posiedzenia komisji i poruszanych na nim 

kwestii dotyczących budowy biogazowni na terenie gminy. Wspomniano, że nie dokonano 

jeszcze szczegółowych ustaleń, natomiast na sesji Rady Miejskiej w dniu 30.11.2022 radni zajęli 

stanowisko dające Burmistrzowi możliwość prowadzenia dalszych rozmów w przedmiotowej 

sprawie. 

Radna U. Wroniewicz zapytała, czy były już poczynione jakieś rozmowy ze Starostą dotyczące 

lokalizacji budowy biogazowni na terenie gminy, gdyż wg Radnej zarówno lokalizacja jak i oferta 

były bardzo atrakcyjne.  

Burmistrz A. Strzyżewski poinformował, że spotkania w sprawie budowy biogazowni z KOWR i 

Starostą odbędą się w nowym roku. 

c) wolne wnioski, 

Radna B. Polaczyńska wystąpiła z wnioskiem o stworzenie partnerstwa publiczno-prywatnego 

z firmą, która prowadzi kino w Górze Kalwarii, uzasadniając swój wniosek wspomniała o niskiej 

temperaturze na sali kinowej.  

Burmistrz A. Strzyżewski odniósł się do złożonego wniosku i stwierdził, że zarządcą budynku 

jest Stowarzyszenie Ochotniczej Straży Pożarnej w Górze Kalwarii i to w ich gestii jest 

zapewnienie odpowiednich warunków dla użytkowników kina.  
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Burmistrz wystąpił z wnioskiem do Radnych o zapoznanie się z projektem Strategii Rozwoju 

Miasta i Gminy Góra Kalwaria do 2030 r. i przesłanie swoich uwag, spostrzeżeń poprzez 

wiadomość e-mail do 05.01.2023 r.  

d) informacje 

Pan Christian Broniarz - Kierownik Działu Organizacji Imprez - w związku ze zbliżającymi się 

świętami Bożego Narodzenia, w imieniu Dyrektora oraz wszystkich pracowników Ośrodka 

Kultury, złożył Radnym życzenia świąteczne.  

 

22. Zamknięcie LXXXV sesji Rady Miejskiej. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej Aleksandra Fedynicz-

Komosa o godz.17:23 zamknęła LXXXV sesję Rady Miejskiej. 

  

 

 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej 

  

Aleksandra Fedynicz-Komosa 

  

 

 

 

 

 

Przygotowała:  

Anna Witek 

 

 

 


